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Protokół Nr BRM.0012.2.12.2021 

 posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Gospodarki 

Rady Miejskiej w Olecku odbytego  

w dniu 24 listopada 2021 roku  
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Na stan 7 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 7, w tym 1 członek w trybie 

zdalnym – lista obecności w załączeniu. 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko. 

Protokołowała starszy inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w 

Olecku – Małgorzata Adameit. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

➢ Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

➢ Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

➢ Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

➢ Skarbnik Gminy – Irena Osmycka, 

➢ Kierownik wydziału Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami – 

Alicja Szałkowska, 

➢ Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa Zalewska-

Drozd, 

➢ Kierownik Wydziału Edukacji – Anna Mitin, 

➢ Kierownik Wydziału Budownictwa i Inwestycji – Katarzyna Madej-Tarasiewicz, 

➢ Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Przemysław 

Drozd, 

➢ przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 
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powitał wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawił proponowany porządek 

posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2022 rok oraz projektu Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2022-2034. 

3. Sprawy wniesione. 

4. Wnioski komisji.  

Uwag do porządku posiedzenia nie zgłaszano. 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

a) projekt uchwały w sprawie Statutu Gminy Olecko 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie Statutu Gminy Olecko. 

b) projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia za pracę 

Burmistrzowi Olecka 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

prosił o ustalenie wynagrodzenia na minimalnym poziomie. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 5 głosach za i 2 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości wynagrodzenia za pracę Burmistrzowi 

Olecka. 
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c) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w rejonie ul. Mazurskiej 

Kierownik Wydziały PGN – Alicja Szałkowska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem.  

Członek Komisji – Marcin Roszko 

zapytał, jaka jest planowana zabudowa.  

Kierownik Wydziały PGN – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że planowana jest zabudowa wielorodzinna. Inwestor złożył wniosek o 

zabudowę do 4 kondygnacji.  

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego 

w rejonie ul. Mazurskiej. 

d) projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w rejonie ul. 

Produkcyjnej 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, jakie było wcześniejsze przeznaczenie terenu. 

Kierownik Wydziały PGN – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że jeśli chodzi o załącznik nr 1 to przeznaczenie terenu było pod 

budownictwo mieszkaniowe jednorodzinne. Została tam przebudowana linia 

elektroenergetyczna z wysokiego na średnie napięcie. Można obecnie zmienić linię 

zabudowy działek, które obecnie należą do gminy, w celu ich lepszego zagospodarowania. Są 

też działki przeznaczone na cele usługowo-mieszkaniowe. Właściciele nieruchomości 

wystąpili o ustanowienie tylko zabudowy mieszkaniowej. Jeśli chodzi o załącznik nr 2 teren 

zostanie przeznaczony pod zabudowę usługową i mieszkaniową, a na działce gminnej można 

planować zabudowę wielorodzinną.  
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Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 5 głosach za i 2 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w rejonie ul. Produkcyjnej. 

e) projekt uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Olecko 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 4 głosach za i 3 głosach przeciw, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 

sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

miasta i gminy Olecko. 

f) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

sprzedaży nieruchomości 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem wskazując na wniesioną autopoprawkę 

burmistrza. 

Członek komisji – Marcin Roszko  

zapytał, gdzie dokładnie jest położona nieruchomość i ile jest warta. 

Kierownik Wydziały PGN – Alicja Szałkowska 

odpowiedziała, że nieruchomość znajduje się na ul. Nocznickiego przy moście nad samą 

rzeką, a jej wartość szacowana jest na 100 tys. zł.   

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wtrącił, iż gmina powinna dbać o mieszkańców, ale nie oddawać nieruchomości za darmo, bo 

ceny nieruchomości bardzo wzrosły. 
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Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę burmistrza, przy 6 głosach za i 1 głosie 

wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży nieruchomości. 

g) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielanie bonifikat od ceny 

sprzedaży lokali mieszkalnych na rzecz najemców oraz określenia warunków ich 

udzielania 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielanie bonifikat od ceny sprzedaży lokali 

mieszkalnych na rzecz najemców oraz określenia warunków ich udzielania. 

h) projekt uchwały w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego do spółki Towarzystwo 

Budownictwa Społecznego Sp. z o.o.  w Olecku 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 5 głosach za i 2 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie wniesienia wkładu pieniężnego do spółki Towarzystwo 

Budownictwa Społecznego Sp. z o.o.  w Olecku. 

i) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ponowne wynajęcie pomieszczeń 

gospodarczych i lokali użytkowych 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 
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omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na ponowne wynajęcie pomieszczeń gospodarczych i lokali użytkowych. 

j) projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz 

stawki za pojemnik o określonej pojemności 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wskazał, że kwota nie była podwyższana od 2017 r. Jeżeli rada nie podejmie uchwały, to 

system gospodarowania odpadami będzie na minus.  

Członek komisji – Marcin Roszko 

zapytał, jak wygląda sytuacja na dzisiaj, czy gmina dopłaci do funkcjonowania systemu. 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

odpowiedział, iż obecnie bilans wychodzi na zero.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

dodał, że nowe ceny wejdą w życie od 1 stycznia 2022 r. Jeśli inne składowe cen, np. za 

energię elektryczną znacznie nie wzrosną, to jest prawdopodobieństwo, że stawki dla 

nieruchomości zamieszkałych w naszej gminie pozostaną na tym samym poziomie, czyli będą 

najniższe w regionie.  

Członek komisji – Marcin Roszko 

zapytał, jaka kwota wpłynie do budżetu po podwyżce opłat. 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

wyjaśnił, iż kwota podwyżki zależy od pojemności pojemników na odpady i po zmianach 

wygląda następująco: 

✓ za pojemnik 120 l – 13,00 zł, 

✓ za pojemnik 240 l – 26,00 zł, 

✓ za pojemnik 1100 l – 115,00 zł, 
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✓ za pojemnik typu Kp-7 – 800,00 zł. 

W skali roku będzie to kwota 880.836,00 zł. Skutek finansowy to ok. 200 tys. zł.  

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

wtrącił, że wcześniejsze przepisy prawa nie pozwalały na zwiększenie opłaty, która byłaby 

dokonana razem z podwyżką stawek dla nieruchomości zamieszkałych. 

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia stawki takiej opłaty oraz stawki za 

pojemnik o określonej pojemności. 

k) projekt uchwały uchylającej uchwałę w sprawie przejęcia przez Gminę Olecko 

zadania Powiatu Oleckiego w zakresie publicznego powiatowego transportu 

zbiorowego w 2022 r. 

Kierownik Wydziału GKO – Przemysław Drozd 

omówił projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

dodał, że uruchomienie dodatkowych linii zależy od decyzji Powiatu Oleckiego, bo gminy nie 

stać na dofinansowanie każdego zadania powiatu dotyczącego dróg. 

Członek komisji – Marcin Roszko 

w jego ocenie wszystkie drogi na terenie miasta powinny być własnością gminy i warto 

udzielać pomocy finansowej powiatowi na remonty dróg, bo one będą gminne. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

nie zgodził się z tym, że bezpośrednio po remoncie drogi stają się gminne. Na ich przejęcie 

zgodę musi wyrazić rada. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

wskazał, iż przejmując w zarząd drogi powiatowe z 50%-owym udziałem w ich remoncie, 

gmina musi przekazać tyle samo kilometrów dróg wyremontowanych we własnym zakresie. 

Powiat do tej pory nie zgodził się na inne zasady przekazania dróg. 
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Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 6 głosach za i 1 głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały uchylającej uchwałę w sprawie przejęcia przez Gminę Olecko zadania Powiatu 

Oleckiego w zakresie publicznego powiatowego transportu zbiorowego w 2022 r. 

l) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2021 rok 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

zapytała, czy więźba dachowa nad basenem w Hali „Lega” nie będzie modernizowana. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

wyjaśniła, że po ekspertyzach technicznych zostało ustalone, co należy wykonać na więźbie 

dachowej. Zakres prac przewyższył posiadane środki, a ponadto nie zgłosił się żaden 

wykonawca do wykonania zadania, więc do końca roku nie uda się tego zrealizować. Więźba 

dachowa nie jest w tak złym stanie, by wymagała natychmiastowej modernizacji. W związku 

z tym środki przenosi się na inne cele MOSiR-u.  

Członek komisji – Wioletta Dorota Żukowska 

prosiła o szczegóły zwiększenia planu wydatków w dz. 926 o kwotę 60.000,00 zł.  

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

wyjaśniła, że zwiększa się plan wydatków z przeznaczeniem na zakup materiałów i 

wyposażenia celem wzbogacenia oferty gminy dla mieszkańców i turystów.  

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

dodała, że system rezerwacji jest konieczny do pracy MOSiR-u, ułatwi zarządzanie obiektami 

i pozyskiwanie dochodu.  

Pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 5 głosach za i 2 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2021 rok. 
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m) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2021-2032 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem. 

Członek komisji – Marcin Roszko 

zapytał o zwiększenie środków na zadanie pn. Przebudowa przejść dla pieszych 1, 2, 3, 4, 5. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

wyjaśniła, że zadanie dotyczy 5 przejść dla pieszych na drogach gminnych, na których 

przebudowę gmina pozyskała środki od wojewody. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wtrącił, iż dotyczy to przejść wokół Placu Wolności, a dofinasowanie wynosi 250 tys. zł.  

Innych pytań ani uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 5 głosach za i 2 głosach wstrzymujących się, pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 

2021-2034. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 2 – Analiza projektu budżetu Gminy Olecko na 2022 rok oraz 

projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2034 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt budżetu Gminy Olecko na 2022 r. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym 

do wyłącznej właściwości rady gminy należy uchwalanie budżetu gminy. Projekt uchwały w 

sprawie budżetu Gminy  Olecko na rok 2022 został sporządzony zgodnie z ustawą o 

finansach publicznych. Dochody własne oparte są głównie o wpływy z podatków i opłat 

lokalnych oraz dochodów z majątku gminy. Podatki realizowane przez Urzędy Skarbowe 

zostały wyszacowane na podstawie przewidywanego wykonania z 2021 r. Ministerstwo 

Finansów przewiduje wzrost o 0,11% wpływy z udziałów w podatku dochodowym od osób 

fizycznych – zaplanowano w kwocie 15.315.826,00 zł. W strukturze dochodów ogółem 
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dochody własne są największą grupą dochodów i wynoszą 78.7887.899,24 zł, co stanowi 

57,85% dochodów ogółem. 

Następną z większych grup dochodów są dotacje z budżetu państwa, zarówno na zadania 

zlecone jak i własne, stanowiące 17,43% dochodów ogółem, zaplanowano w wysokości 

23.773.501,00 zł, z tego na pomoc społeczną i rodzinę – 22.844.229,00 zł. Dotacje celowe z 

budżetu państwa będą jeszcze określone decyzjami wojewody w trakcie roku budżetowego. 

Subwencja ogólna w dochodach to 26.230.636,00 zł, co stanowi 19,23% dochodów. 

Zaplanowano dotacje na finansowanie wydatków z udziałem środków zagranicznych, w 

wysokości 7.301.378,36 zł, wszystkie na podstawie podpisanych w 2021 roku umów o 

dofinansowanie, na projekty do wykonania w 2022 roku, tj. „Zmniejszenie presji na gatunki i 

siedliska występujące na Obszarze Chronionego Krajobrazu Jezior Oleckich poprzez budowę 

ścieżki na trasie Olecko-Gordejki Małe” i „Głęboka termomodernizacja obiektów 

oświatowych w Gminie Olecko” oraz projekty edukacyjne realizowane przez jednostki 

oświatowe i MOPS. 

W budżecie zaplanowano wydatki ogółem na kwotę 147.149.696,41 zł, z tego bieżące 

stanowią 73,72%, a majątkowe 26,27%.  

Wydatki bieżące: 

➢ w ramach zadań własnych największe wydatki bieżące związane są z realizacją zadań 

z zakresu pomocy społecznej oraz rodziny i wynoszą 29.601.287,00 zł, a stanowią 

27,28% wydatków bieżących. Zostaną pokryte w kwocie 20.681.392,00 zł z dotacji z 

budżetu państwa na zadania zlecone i własne, a 3.092.109,00 zł to środki własne 

gminy; 

➢ wydatki bieżące na oświatę i wychowanie oraz edukacyjną opiekę wychowawczą 

zaplanowano w kwocie 43.736.302,93 zł, co stanowi 40,31% wydatków bieżących 

ogółem, w tym 26,2 mln zł to finansowanie z pozostałych środków własnych gminy; 

➢ na utrzymanie administracji publicznej zaplanowano wydatki w wysokości 

9.513.202,00 zł co stanowi 8,76% wydatków bieżących; 

➢ na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska zaplanowano wydatki w wysokości 

9.509.346,73 zł, w tym na gospodarkę odpadami 4.834.521,80 zł; 

➢ wydatki bieżące na kulturę fizyczną zaplanowano w wysokości 5.221.981,00 zł, co 

stanowi 4,81% wydatków bieżących; 

➢ na kulturę przeznacza się 3.376.000,00 zł; 
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➢ na gospodarkę mieszkaniową, gospodarkę gruntami i nieruchomościami ustalono 

plan w wysokości 3.286.510,00 zł; 

➢ zaplanowano rezerwę ogólną w kwocie 340.000,00 zł, obowiązkową celową na 

zadania z zakresu zarządzania kryzysowego w kwocie 328.000,00 zł oraz celową na 

realizację inicjatyw lokalnych w wysokości 50.000,00 zł i celową na realizację budżetu 

obywatelskiego w kwocie 275.000,00 zł. 

Wydatki majątkowe zaplanowano w kwocie 38.658.190,48 zł i przeznacza się na: 

➢ modernizację i rozwój sieci oświetlenia ulicznego w Gminie Olecko w kwocie 

6.716.136,00 zł, w tym dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład w kwocie 

6.044.522,00 zł; 

➢ zmniejszenie presji na gatunki i siedliska występujące na Obszarze Chronionego 

Krajobrazu Jezior Oleckich w kwocie 5.054.107 zł z dofinansowaniem środków z UE w 

wysokości 3.964.441,00 zł; 

➢ głęboką termomodernizację obiektów oświatowych w Gminie Olecko w kwocie 

4.085.302,00 zł z dofinansowaniem z Mechanizmu Finansowego Europejskiego 

Obszaru Gospodarczego w wysokości 2.815.476,00 zł; 

➢ budowę ulicy na odcinku od ul. 11 Listopada do ul. Produkcyjnej w Olecku w kwocie 

4.086.941,00 zł z dofinansowaniem z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w 

wysokości 2.412.894,00 zł. 

Zaplanowano również zadania zgłoszone przez wszystkie sołectwa finansowane z funduszu 

sołeckiego na kwotę 634.977,00 zł.  

Dodała, że przedłożony radzie projekt budżetu gminy na 2022 rok zaplanowany jest z 

deficytem w kwocie 10.787.974,81 zł, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi ze 

sprzedaży papierów wartościowych emitowanych przez jednostkę samorządu terytorialnego. 

Członek komisji – Wacław Olszewski 

odnośnie planowanych wydatków na oświatę zapytał, czy na przyszły rok zaplanowano 

realne wydatki, czy poniżej potrzeb i czy uwzględniają ewentualną konieczność łączenia klas. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że zgodnie z zapowiedzią ministra edukacji i nauki planowane są podwyżki 

płac nauczycieli, co bardzo obciąży budżet. Należy mieć świadomość, iż wydatki na oświatę 

będą większe. Trudno w tej chwili powiedzieć, czy rząd będzie partycypował w tych kosztach.  
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Nie planuje się likwidacji szkół. W nowym roku szkolnym będzie bardziej zwrócona uwaga na 

liczebność klas i ewentualną konieczność ich łączenia.  

Gmina pozyskała środki zewnętrzne na termomodernizację szkół, jednak wymagany jest 

wkład własny w wysokości 30%, czyli ponad 2 mln zł. Należy mieć na uwadze, że od 

momentu złożenia wniosku o dofinansowanie ceny materiałów budowlanych znacznie 

wzrosły i być może zajdzie konieczność wydatkowania większej kwoty z budżetu gminy. 

Gmina będzie starać się pozyskać dofinansowanie na pokrycie wkładu własnego z innych 

źródeł, np. z Polskiego Ładu. Być może uda się również pozyskać środki z ministerstwa sportu 

na budowę sali sportowej przy Szkole Podstawowej w Babkach Oleckich, jednak potrzebna 

będzie decyzja radnych, co dalej z tą szkołą. 

Członek komisji – Wacław Olszewski 

odnośnie programu Polski Ład zwrócił uwagę, iż istnieje niebezpieczeństwo, że udziały 

samorządów w dochodach państwa będą niższe. Zapytał, czy nominalnie udziały gminy w 

podatku dochodowym od osób fizycznych i prawnych będą na tym samym poziomie i czy 

gmina straci na Polskim Ładzie.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że w ramach Polskiego Ładu gmina straci 4,3 mln zł. Jeśli chodzi o udział w 

podatku, będzie ok. 1 mln zł mniej. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

wtrąciła, iż wzrost o 0,11% to wzrost w założeniu ministerstwa finansów.  

Członek komisji – Wacław Olszewski 

zapytał, w jakiej wysokości jest planowana subwencja oświatowa na przyszły rok, skoro z 

budżetu gminy zakłada się dołożyć środki własne w wysokości 23 mln zł.  

Kierownik Wydziału Edukacji – Anna Mitin 

odpowiedziała, że subwencja oświatowa wyniesie ok. 17,6 mln zł, czyli wzrośnie o 600 tys. zł 

w stosunku do obecnego roku. 

Członek komisji – Wacław Olszewski 

w jego ocenie budżet jest dobry, bo zaplanowano wiele inwestycji. Jednak minusem jest 

duży deficyt na ponad 10 mln zł. Zapytał, ile wyniesie zadłużenie gminy na koniec roku. 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 
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oznajmiła, iż zadłużenie na koniec roku wyniesie 44 mln zł, zaś na koniec 2022 r. – 54,8 mln 

zł. Podkreśliła, że dopiero w 2024 r. zakończy się spłata zadłużenia związanego z budową Hali 

„Lega” w Olecku.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, że konieczna jest analiza potrzeb w zakresie realizacji inwestycji, aby za kilka lat nie 

okazało się, że potrzeba nadal istnieje i należy znów wydatkować środki. Podał przykład 

ścieżek rowerowych, na których realizację trzeba będzie wygospodarować środki finansowe.  

Członek komisji – Wacław Olszewski 

podsumowując stwierdził, że jeśli planowane dochody i wydatki są realne, to jest to dobry 

budżet. Szereg potrzeb mieszkańców zostanie zrealizowana po wykonaniu zaplanowanych 

inwestycji. Jedyną bolączką są wydatki na oświatę. Do tego tematu trzeba będzie podejść 

kompleksowo, być może we współpracy z Powiatem Oleckim.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, że bardzo rzetelnie gmina podeszła do tematu generowania dochodów własnych i 

np. wydarzeń koncertowych biletowanych. Budżet będzie trudny do wykonania. Ponadto 

będzie konieczność podjęcia decyzji w kwestii rozbudowy szkoły w Babkach Oleckich.  

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

podziękował burmistrzowi, skarbnikowi i wszystkim osobom zaangażowanym w stworzenie 

budżetu na 2022 r.  

Odnośnie budowy oświetlenia zapytał, jakim kluczem będą realizowane inwestycje. 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, że trwają prace nad aktualizacją i ustaleniem logicznej kolejności wykonania 

oświetlenia.  

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

omówiła projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2034 wskazując, iż powinna 

obejmować okres roku budżetowego oraz co najmniej trzech kolejnych lat, jednak nie krócej 

niż okres, na jaki przyjęto limity wydatków, określone dla każdego przedsięwzięcia ujętego w 

dokumencie. Ponadto prognozę kwoty długu, stanowiącą część WPF, sporządza się na okres, 

na który zaciągnięto oraz zamierza się zaciągnąć zobowiązania. W praktyce oznacza to, że 

WPF należy opracowywać co roku z uwzględnieniem okresu realizowanych przedsięwzięć. 

Natomiast prognoza kwoty długu, jako dokument uzupełniający WPF, powinna 

odzwierciedlać wskaźniki zadłużenia na przestrzeni tylu lat, na ile planowane jest zaciąganie i 
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spłata zobowiązań. WPF została opracowana na lata 2022-2034 ze względu na okres 

spłacania zaciągniętych kredytów i wyemitowanych obligacji. Planuje się zwiększenie 

zadłużenia o 14.487.974,81 zł. W 2022 roku planowane wydatki są wyższe od 

prognozowanych dochodów o kwotę 10.787.974,81 zł, co oznacza wielkość deficytu budżetu 

gminy w związku z realizacją wydatków majątkowych. Zadłużenie gminy do końca 2021 r. w 

wysokości 44.121.189,00 zł przy pełnej realizacji dochodów i wydatków oraz rozchodów, tj. 

spłat rat kredytów i wykupu obligacji w związku z planowanymi zadaniami inwestycyjnymi 

zwiększy się w 2022 r. do kwoty 54.881.975,00 zł i stanowić będzie 40,26% planowanych 

dochodów. W całym okresie prognozy spełniona jest relacja wynikająca z ustawy o finansach 

publicznych. W przedsięwzięciach na 2022 rok zaplanowano realizację zadań obejmujących 

więcej niż jeden rok budżetowy, w tym projekty edukacyjne w jednostkach oświatowych i 

MOPS oraz zadania inwestycyjne. 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

Na tym punkt zakończono. 

 Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

poinformował, że zostało przygotowane głosowanie odnośnie prac nad uchwałą dotyczącą 

podwyższenia diet radnym. 

Komisja podjęła dyskusję na temat diet radnych. 

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

poddał pod głosowanie kwestię przygotowania projektu uchwały podwyższającej diety 

radnym Rady Miejskiej w Olecku. 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 1 głosie za, 4 głosach przeciw i 2 głosach wstrzymujących się, negatywnie 

zaopiniowała przygotowanie projektu uchwały podwyższającej diety radnym Rady 

Miejskiej w Olecku. 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 
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poinformował, iż na wczorajszym posiedzeniu Komisja Oświaty (…) przyjęła wniosek o 

przygotowanie na najbliższą sesję rezolucji popierającej wojska broniące granicy polsko-

białoruskiej. Prosił o zgłaszanie propozycji do rezolucji. 

Członek komisji – Wacław Olszewski 

wyraził zdanie, że wojsko obecnie jest zawodowe i jego obowiązkiem jest obrona granicy. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

przypomniała, iż wystąpiła do Przewodniczącej Rady Miejskiej w Olecku z prośbą o 

dostarczenie przez radnych materiałów do biuletynu informacyjnego dla mieszkańców w 

formacie dwóch kartek A4. Do 30 listopada br. wydział czeka na informacje. 

Innych spraw wniesionych nie było. 

Na tym punkt zakończono. 

Do punktu 4 – Wnioski Komisji. 

Przewodniczący komisji – Dawid Bondarenko 

zapytał, czy w transporcie gminnym została ujęta miejscowość Lenarty.  

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

odpowiedział, iż gmina pozyskała środki na utworzenie dodatkowych linii, kwestia decyzji 

Powiatu Oleckiego, czy będzie uczestniczył w partycypacji kosztów. 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

wyjaśniła, że gdyby Powiat Olecki nie uczestniczył w kosztach funkcjonowania komunikacji, 

Wójt Gminy Kowale Oleckie postara się od nowego roku uruchomić linię nr 65, jeśli to nie 

dojdzie do skutku Gmina Olecko postara się objąć Lenarty linią nr 19.  

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

Przewodniczący Komisji 

/ - / Dawid Bondarenko 

Protokołowała 

/ - / Małgorzata Adameit 
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